
Skolebestyrelsen for Skovboskolen  
Den 11.2.2025, kl.17.30-20.00 

    
  
Mødested 

 

K2/  

Note 

Økonomiudvalget mødes med Christian kl. 16.45 

 

Der er Pizza fra 17.30 

 

  
 

 

Dirigent:   

Referent: Julia Lalicata Munk 

Afbud:  

Stine, Elliot  
 Pkt. 1 Godkendelse 

 

Referat af mødet 14.1.25.  

Dagsorden til mødet den 11.2.25. 

 

Er godkendt 

Pkt. 2  

Meddelelser    

 

a) Formanden  

b) Skoleledelsen  

c) Elevråd 

d) Medarbejderrepræsentanter 

 

 

a) Mail fra fælles skolebestyrelse om fællesmøde den 3.3. 

på Asgård skole kl. 18-20:30, hvor det bl.a. vil omhandle 

punkter fra fælles elevrådsmøde. Martin vil deltage og 

hvis én anden kan deltage, skriver man til Martin.  

Skoleudvalgets seneste møde (hovedpunkter): Køge 

Kommune ligger nr. 91/98 af landets kommuner ift. 

færdselssikkerhed. Dette har resulteret i nogle kommende 

tiltag. Fælleselevrådet har søgt midler (5000 kr. pr. skole) 

til transport, for at styrke fællesskab på tværs i 

kommunen. 

 

b) Diverse personale: Opsigelse fra Lea Carlsen (2. + 5. 

årgang), som gerne vil prøve noget andet. Peter 

Mortensen (fra fase 2) vil dække matematik i 5. årgang. 

Fie, som har ønsket sig tilbage til Skovboskolen vil 

dække nogle timer på 2., 5. årgange og nogle 

inklusionstimer. Bh.kl. har opslået barselsvikariat.  

Kommunale ændringer: Børn- og ungeforvaltningen står 

over for sammenlægning med kultur- og 

fritidsforvaltningen. Skoleudvalget har et nyoprettet 

opgaveudvalg, hvor skolebestyrelserne i kommunen 

snarest vil inviteres til et orienteringsmøde. 

 

c) Seneste elevrådsmøde har primært omhandlet skærmbrug 

og kan læses under pkt. 5. 

 

d) Fase 1: Fastelavn (28.2.) i samarbejde med SFO’en og 

kommende temauge.  

Fase 2: Evaluering af ude-/inde-ordning i 

spisefrikvarteret har givet primært positive oplevelser.  

Trivselsprojekt (”basal”) er netop overstået på 8. årgang. 

Praktikanterne har været glade for seneste praktikophold. 

Generelt: Professionel kapital (trivselsmåling) sker i 

kulissen blandt personalet. 

Dorthe og Julia har udarbejdet fondansøgning til GF 

Fondens Trafiklegat ift. at arrangere en Trafikdag for 

hele skolen. 



På de koldeste dage, som i dag, føles det koldt i 

læringsmiljøérne og personalerum. ETK vil blive 

orienteret. 

Temaer fra skolebestyrelsens 

årshjul: 

-  

 

Pkt.3 

Budget 25, O/D7B Christian Steffensen 

- Budget 25 – proces og status pt. 

- Timefordelingsplan 

-  

 

Økonomiudvalget i skolebestyrelsen har fået en længere 

gennemgang. 

Størstedelen af skolens budget (94,5%) går til lønudgifter. Det 

resterende budget går til uddannelse, inventar, 

undervisningsmidler mm.  

År til dato har skolen brugt de penge, som er forventet til nu, hvor 

der stadig er økonomisk buffer til uforudsete udgifter. 

SFO’ens budget gennemgås. 

 

En del af timefordelingsplanen er fastlåst af 

undervisningsministeriet krav, som vil blive iværksat løbende. 

Nogle af kravene indeholder et nyt fag ”teknologiforståelse”, som 

skal udbydes på fase 2, som valgfag, idræt fjernes som prøvefag i 

9. årgang, musiklektioner mindskes generelt mm. Herudover kan 

de resterende timer fordeles på de forskellige fag og årgange fra 

skolens timebank. 

Elevrådet vil blive inddraget ift. at få elevernes holdninger til 

mulige valgfag. 
  

Sager og indstillinger: 

 

 

Pkt.4  
Folkeskolens Kvalitetsprogram, O/D, Per 

Skøt 

Opfølgning fra 14.1. 

- Lokale valgfag 

- Mulighed for karakterer 6.-7. årg. 

- Skolens timebank 

- Ikke obligatorisk projektopgave 

- Skolebestyrelsen 

- Andet 
 

Forslag fra ledelsen, om at valgfagene vil lægges på 7. og 8. 

årgang, for at 9. årgang ikke får ”for meget”.  

 

Faste karakterer i 6. og 7. årgang passer ikke sammen med 

skolens læringsdesign og mindset, hvorfor det ikke vil blive et 

krav til 6. og 7. årgangs lærere. 

 

Skolens timebank er et nyt begreb, som er præsenteret under pkt. 

3 og dækker bl.a. over ”klassens time”, inklusionstimer mm. 

 

Ikke længere krav om en obligatorisk projektopgave på 9. årgang, 

men kan stadig laves, hvis det giver mening.  

 

Skolebestyrelsen står desuden også for mulige ændringer ift. 

hvordan skolebestyrelsen kan sammensættes (ud over elev-, 

forældre- og medarbejderrepræsentanter). 

 

Skolebestyrelsen bakker op om ovenstående. 

Pkt.5  

Princip 8 – skærmbrug indskrives 

D/B, Per Skøt 

- pædagogisk princip om 

skærmbrug i undervisningen 

skrives ind 

- inspireret af dialogmøde i 

december og div. anbefalinger 
 

Det store elevråd har lavet gruppearbejde om skærmbrug på 

Skovboskolen, hvor de fleste elever vurderer mængden af 

skærmtid som passende. 

 

Eleverne foreslår at reducere forstyrrelser ved at sætte telefoner 

på lydløs ( når de bruges i undervisningen),  begrænse adgangen 

til ikke-undervisningsrelevante sider og printe tekster til læsning. 

 

Forslag til at mindske forstyrrelser inkluderer at lægge telefonen 

væk/holde fast i mobilfri skole, slå notifikationer fra eller 

begrænse adgangen til visse apps og spil på skolens netværk. 



Sidstnævnte kræver, at det installeres generelt i Køge kommune. 

Forslag til at mindske de negative effekter inkluderer at tage 

skærmpauser, regulere lysstyrken og prioritere fysiske aktiviteter 

(også derhjemme). 

 

Eleverne foreslår at hjælpe hinanden ved at tale om skærmbrug, 

bruge skærme til faglige formål og opsætte tekniske 

begrænsninger på forstyrrende indhold. 

 

Det store elevråd har desuden opstillet ovenstående holdninger til 

konkrete råd til god skærmbrug i skolen, til at undgå forstyrrelser, 

til god skærmbrug i fritiden og til en ansvarlig digital kultur. 

Disse råd vil deles ud til alle årgange på skolen. 

 

Forslag til ændringer i ordlyd i nogle af rådene vil følges op af 

Søren og Niels.  

 

Forslag fra Dorthe til at tage op i elevrådet: Hvordan kan det 

håndhæves blandt eleverne, at mobilerne lægges i mobilskabet fra 

morgenstunden?  

Dette er en stor udfordring især på Fase 2. Forslag om at 

forældrene evt. kan inddrages.  

Skolebestyrelsen bakker op herom og vil udarbejde et fællesskriv 

efter elevrådet har taget det op på førstkommende elevrådsmøde. 

 

Skolebestyrelsen vil inddrage elevrådets arbejde om skærmbrug i 

princip 8. Herudover skrives det ind, at skærmbrug bruges i 

undervisningen, når det giver mening. 

Pkt. 6 

Brev til Køge Kommune, D/B, Martin 

Nielsen 

- Sikring af skolevej og stier 

- Øget belysning 

- Bilag følger evt. inden mødet 

 

Det udarbejdede brev indeholdende bekymring for skolens børn 

og unges sikkerhed pga. manglende belysning, er sendt ud til 

skolebestyrelsen før mødet. 

Skolebestyrelsen har godkendt brevet, som Martin vil sørge for at 

sende til formænd i Teknik- og ejendomsudvalg og Skoleudvalg. 

Pkt. 7 

Evt. 

 

Julia: Forslag til elevrådet, om at søge mulighed for en Herbox 

(menstruationsprodukter) på skoletoiletter. Evt. med brev til 

relevant udvalg i Køge kommune fra fælles elevråd. 

Passer meget godt sammen en artikel i seneste blad af Skole og 

Forældre om disse Herboxes. 

Pkt. 8. 

Lukket pkt. 

 

 

 

 

 

 

 

   

              

_____________________   _____________________ 

Martin Nygaard Nielsen         Gritt Ørnbo 

 

 

______________________                       _____________________ 

Dorthe Ingeman Thomasen   Niels Kruuse 



  

                                    

_____________________   _____________________ 

Dorthe Hedelund Hansen                               Pia Langebæk Lütgen          

         

 

_____________________                        _____________________                                            

Malene Carlfeld Bjørk                                              Julia Lalicata Munk            

 

     

______________________  _____________________ 

Lea Strandgaard-Mortensen  Søren Becher Larsen 

 

 

________________________ 

Elliot Jean Mortensen 

                            

                                           


